
 

 
 

 
Zápis z 2. jednání komise pro kulturu a školství 
dne 5.11.2021 v bývalé restauraci Mexicana – kino Luník  

 
 
Přítomní členové: Řezníčková Kukulová Hana DiS,  Laštovičková Radka DiS , Mgr. Zakouřil Martin,  Mgr. Smetana 
David, Mgr. Štěpánová Ludmila,   Mgr. Nejmanová Marcela,  Hruška Milan,  Šimek Tomáš,  
 
Omluveni: Vondrová Martina, Fabiánová Zdena, Mgr. Jakubíková  Renata,  Bc. Švanda Richard, RNDr. Jiránková 
Vlastislava, PhDr. Fraňková Marcela, Mgr. Kuřátková Miroslava,  Ing. Kejzlar Roman 
 
Neomluveni:  
 
Hosté: Mgr. Šolcová Markéta, Regner Jiří,  
 
 
 
1)OCENĚNÍ OSOBNOSTÍ MĚSTA NA MĚSTSKÉM PLESU 
 
Komise probírala některá jména navržených osobností za kulturu a školství na nadcházející ples města, který se 
koná v lednu 2022. 
Byl navržen pan Oto Hepnar, dále byl navržen pan Oldřich Nermuť, pan Pavel Labík za oblast Kultury, za školství 
zatím kandidát nebyl nominován. Komise se shodla na Otovi Hepnarovi. 
Paní Štěpánová navrhla ocenění pro paní Hejnovou, jako zasloužilou matku, která dobře vychovala mnoho dětí a ti 
již mají své velké rodiny… byla shoda na tom, že je to zajímavá myšlenka, nicméně ocenění, která se doposavad 
dávají jsou spíše oceněními za práci pro město nad rámec plnění nějaké role, zaměstnání apod.  
Vznikla debata o vhodnosti a důstojnosti předávání ocenění občanům na plese města, dále pak četnosti – každým 
rokem. Komise našla shodu, že by bylo vhodnější a důstojnější ocenění předávat na akci, která by byla komornější 
a dělaná přímo pro tyto potřeby např. v Malém sále divadla s kulturním programem, v den výročí patrona českého 
státu – Václava, nebo založení republiky 28.10. či 17.11. na den boje za svobodu a demokracii. 
 
2) MUZEUM, MUZEJNÍ PRACOVNÍK 
 
Pan místostarosta Jiří Regner podal informace o stavu exponátů v náchodském archivu. Chce se setkat s p. 
Berdychovou na krajském  úřadu ohledně těchto záležitostí.  
Další otázkou je, kde by bylo nejvhodnější zamýšlené MUZEUM umístit. 
Město Červený Kostelec chce zřídit místní muzeum a potřebujeme zmapovat rozsah sbírkových předmětů, 
předaných MNV Červený Kostelec podle předávacího protokolu ze dne 14. 5. 1965, jehož nedílnou přílohou je 
seznam předmětů obsažený ve dvou sešitech, patřících Městu Červený Kostelec. Ihned po Sametové revoluci bylo 
ze strany Města Červený Kostelec požádáno o vrácení sbírkových předmětů, což bylo přislíbeno dne 31. 1. 1991 p. 
Linhartem, referentem pro kulturu Okresního úřadu v Náchodě v případě, že bude mít Město Červený Kostelec 
vhodné prostory. Po osobním jednání s vedením muzea v Náchodě se zástupci Královéhradeckého kraje v 
letošním roce vyplynulo, že žádnou součinnost v identifikaci a dohledávání věci neposkytnou. Bylo by dobré zřídit 
v tuto chvíli pozici muzejního pracovníka, který by již koordinoval všechny záležitosti, týkající se rozšířením 
městského muzea. Mezi vytipované prostory např. patří půda s kupolí MěÚ. 
 
3)ŠKOLSTVÍ 
 
Probíhá debata a jednání o střední škole a jejím rozvoji. Zatím je škola trochu v úpadku, atraktivní obory jako 
kadeřnice se nakonec do školy nepřestěhovali a škola bojuje s nedostatečnými počty žáků. Letos byl zrušen i 
internát a jídelna u vlak. nádraží. 
Probíhá konkurz na ředitelku MŠ Větrník 
 
 
 



 

 
 

 
 
4)DOMEK BOŽENY NĚMCOVÉ 
 
Proběhla debata o podobě a umístění „kontroverzních“ mořských pannách v kupeckém krámku - dnes zázemí pro 
zákazníky. Panny byly navrženy architekty nafukovací z lesklého materiálu + visící mašle. Následně pro přílišnou 
extravagantnost přišel další návrh dřevěných panen moderních a ještě jsou ve hře panny klasické, vyřezávané. 
Komise nenašla shodu na žádném návrhu, což nebylo ani předmětem debaty. Ve středu 10.11. pak proběhne 
setkání, na kterém se rozhodne, jakou podobu budou mí,t nebo zda se zatím od panen upustí. 
 
5)POMNÍK RUDOARMĚJCE 
 
Pan Hruška pohovořil o důvodech, proč by navrhoval na základě historických pramenů dát k tomuto pomníku 
vysvětlující tabulku, jak a proč došlo k zabití tohoto vojáka. Řekl, že na to, jak ve skutečnosti zemřel sovětský 
voják, je dostatek historických důkazů. Např. od Olešenského kronikáře pana Hepnara, který událost zaznamenal v 
kronice.“ Měl jsem představu na vysvětlující tabulku umístit strohá fakta, kde a kým byl voják zastřelen, kde měl 
původní hrob a kdy byly jeho ostatky na hřbitov převezeny. Po otevření QR kódu by se pak zájemci vyjevil celý 
příběh tak, jak ho zaznamenali historici. Není možné, aby byla na našem volnočasovém webu dodnes informace, 
že voják padl při "osvobozování" našeho města. „ 
Paní předsedkyně Řezníčková navrhla, aby historické prameny byly znovu dohledány a historikové k tomu dali své 
stanovisko.   
 
6) DISKUZE 
 
Pan Hruška oznámil, že ho kontaktoval pan Brabenec - autor pomníku obětem komunismu u Sokolovny a řekl mu, 
že je mu líto, že doposavad na pomníku, který městu věnoval, není jeho autorství. Pan Regner na to řekl, že pan 
Brabenec nedodal žádnou tabulku ani návrh, poté, co artefakt věnoval městu, prý tak zněla dohoda.  
Komise doporučuje městu, aby z vlastní iniciativy kontaktovala pana Brabence, který je již v pokročilém věku a 
dohodla s ním podobu a vyhotovení jména autora.  
 
Na konci schůzky pozvala paní předsedkyně přítomné na „ukázkovou zkoušku “Městského dechového orchestru, 
která se konala v kině Luník od 18 hodin.  
Termín další schůzky je ve čtvrtek 16.12. 2021 v 17.00 
 
Zapsala: Hana Řezníčková Kukulová 
 
Dne: 6.11.2021 
 
Ověřil: Hana Řezníčková Kukulová 
 
 
 
Příloha: Evidence úkolů a doporučení 
 
Doporučení radě:  Kontaktovat pana Brabence, který je již v pokročilém věku a dohodnout s ním podobu a 
vyhotovení jména autora, pakliže tak již neudělali.  
 
 
Usnesení komise: Ocenění pro pana Hepnara 

 
 

 
 

Hana Řezníčková Kukulová DiS. , v.r. 
           předseda 


